
De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Van
Bommel/Van Velzen (29800-X, nr. 43).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
de SP voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Karimi
(29800-X, nr. 44).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van de Wet voorko-
ming verontreiniging door
schepen, de Wet verontreiniging
zeewater en de Scheepvaartver-
keerswet in verband met de
instelling van de Nederlandse
exclusieve economische zone en
enkele andere onderwerpen
(28984), en over:
- de motie-Dezentjé Hamming/De
Krom over een centrum voor
veiligheid en milieu op zee in Den
Helder (28984, nr. 7).

(Zie vergadering van 30 november
2004.)

De artikelen I t/m VI en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer dat dit
wetsvoorstel met algemene
stemmen is aangenomen.

In stemming komt de motie-Dezentjé
Hamming/De Krom (28984, nr. 7).

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het voorstel van
(Rijks)wet Wijziging van de
Schepenwet in verband met de
totstandkoming van de Rijkswet
Onderzoeksraad voor veiligheid
en de invoering van een nieuwe
regeling van tuchtrechtspraak
voor de scheepvaart (29476,
R1754).

(Zie vergadering van 30 november
2004.)

De artikelen I t/m IV en de beweegre-
den worden zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer dat dit
wetsvoorstel met algemene
stemmen is aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- de brief van het Presidium

over een onderzoek van de
Algemene Rekenkamer naar de
effecten van een nieuwe wijze
van premie-inning sociale
verzekeringen (29529, nr. 20).

De voorzitter: Ik stel voor om
conform het voorstel van het
Presidium te besluiten.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij de
behandeling van de begroting van
Verkeer en Waterstaat, te weten:
- de motie-Slob c.s. over een
oplossing voor de spoortunnel Delft
(29800-XII, nr. 32).

(Zie vergadering van 24 november
2004.)

De voorzitter: Ik constateer dat deze
motie met algemene stemmen is
aangenomen.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij het debat
over de Staat van de Unie, te
weten:
- de gewijzigde motie-Van der
Laan/Van Baalen over een vredesre-
geling voor Cyprus (29803, nr. 15).

(Zie vergadering van 16 november
2004.)

De voorzitter: De motie-Van der
Laan/Van Baalen (29803, nr. 15) is in
die zin nader gewijzigd dat het
dictum thans luidt:

Motie

''verzoekt de regering, nog tijdens
haar voorzitterschap van de
Europese Unie, mede maar niet
alleen op basis van het Annan-plan,
initiatieven te nemen, die uiteindelijk
leiden tot een vredesregeling voor
Cyprus, onder de voorwaarde dat de
internationaal erkende Republiek
Cyprus, als lidstaat van de Europese
Unie, de formele soevereiniteit over
het gehele eiland behoudt,''.

Deze nader gewijzigde motie is reeds
rondgedeeld. Wij hadden al
vastgesteld dat wij erover konden
stemmen.

In stemming komt de nader
gewijzigde motie-Van der Laan/Van
Baalen (29803, nr. 17).

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fractie van
het CDA tegen deze nader gewijzigde
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ervoor, zodat zij is
aangenomen.

Het woord is aan de heer Herben.

De heer Herben (LPF): Over de motie
op stuk nr. 37, de motie-Van Baalen
inzake de korvetten, zou ik graag
voor de regeling van werkzaamhe-
den van morgen het standpunt van
het kabinet willen weten. De minister
heeft laten weten dat hij de motie
niet zou uitvoeren. In dat geval zullen
wij een debat aanvragen. Misschien
kan hij nu zeggen dat hij haar wel
gaat uitvoeren. Het is natuurlijk
gebruikelijk dat een motie wordt
uitgevoerd. Ik wil het kabinet graag
de gelegenheid geven om daarop
voor de regeling van werkzaamhe-
den van morgen, schriftelijk te
reageren.

De voorzitter: U krijgt antwoord van
mij. Sinds mevrouw Van Nieuwen-
hoven voorzitter was, hebben wij de
goede gewoonte dat wij ervan
uitgaan dat moties worden uitge-
voerd. De Kamer gaat er dus van uit
dat de motie wordt uitgevoerd. Dat
zal dus gebeuren.

Voorzitter
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De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van onder meer de Wet studie-
financiering 2000 in verband
met invoering prestatiebeurs in
een deel van de beroeps-
opleidende leerweg en mee-
neembaarheid studiefinanciering
voor deze leerweg in het
buitenland (29719).

De voorzitter: Ik deel mede dat
mevrouw Kraneveldt zich van de
sprekerslijst heeft laten schrappen,
zodat ik nu nog maar vijf sprekers
heb staan.

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

©

De heer Van Dam (PvdA): Voorzitter.
Door allerlei agendawijzigingen moet
ik de plenaire zaal om 16.30 uur
verlaten om naar een andere
vergadering te gaan. Dat is niet
omdat ik dit onderwerp niet
belangrijk vind, maar omdat ik het
andere onderwerp evenzeer van
belang vind.

Ik zal er geen doekjes om winden.
Mijn fractie kan niet instemmen met
het wetsvoorstel zoals het nu voor
ligt. Een prestatiebeurs voor
mbo'ers, zoals met dit wetsvoorstel
wordt ingevoerd, ontmoedigt
mbo'ers om te kiezen voor niveau 3,
zeker als zij twijfelen of zij het wel
aankunnen. Als je twijfelt of je
niveau 3 misschien net wel of niet
aankunt, dan helpt de prestatiebeurs
je erg in je beslissing, want je kunt
het maar beter niet doen. Je riskeert
namelijk een lening. Dat is geen
stimulans om het beste uit jezelf te
halen, maar dat is een straf als je het
probeert en het toch niet lukt. Een
drop-out komt op deze manier niet
alleen op de arbeidsmarkt zonder
diploma en daardoor met weinig
kansen, maar straks ook met een
schuld. Dat vindt mijn fractie
onverantwoord.

Er zijn ook geen inhoudelijke
redenen voor dit wetsvoorstel. De
enige reden is de wens van het
kabinet om het financieringstekort
binnen de marges te houden die het
graag ziet. Inhoudelijk zijn er geen
argumenten. Uit de ervaringen met
het hoger onderwijs blijkt dat een

prestatiebeurs niet zorgt voor minder
uitval. Ondanks dat ik het wetsvoor-
stel een slecht voorstel vind,
betekent dit niet dat ik er niet alles
aan zou willen doen om het een
minder slecht voorstel te maken. Om
die reden heb ik ook drie amende-
menten ingediend. Het eerste
amendement verkleint de prestatie-
prikkel zoals die in dit wetsvoorstel
zit, tot een prestatieprikkel die zich
beperkt tot het al dan niet behalen
van een diploma. Op het moment
dat iemand zijn diploma niet of te
laat haalt, wordt deze persoon als
gevolg van dit wetsvoorstel
geconfronteerd met een lening. Ook
als iemand vijf jaar over zijn
opleiding doet en dan alsnog zijn
diploma haalt, houdt hij een jaar
lening over. Een van mijn amende-
menten strekt ertoe om bij het
behalen van een diploma binnen de
gestelde termijn van tien jaar de
volledig ontvangen beurs om te
zetten in een gift. Wij pleiten dus niet
voor slechts vier jaar gift, maar voor
zeven jaar gift.

Het tweede amendement dat ik
heb ingediend, moet de situatie voor
mbo'ers gelijk trekken aan die van
studenten in het hoger onderwijs en
moet mbo'ers de mogelijkheid geven
om uiterlijk per 1 februari te kunnen
stoppen met het eerste jaar van hun
opleiding. Deze regeling geldt ook in
het hoger onderwijs. De mogelijkheid
om per 1 februari het eerste jaar van
je beurs stop te kunnen zetten, zou
ook voor mbo'ers gecreëerd moeten
worden.

Het derde amendement dat ik heb
voorgesteld, betreft de mogelijkheid
om je studiefinanciering altijd mee te
kunnen nemen naar het buitenland.
In het wetsvoorstel wordt die
mogelijkheid beperkt tot een aantal
aangewezen opleidingen. Een zeer
beperkt aantal opleidingen in het
buitenland is bij wijze van spreken
goedgekeurd door het ministerie van
OCW. Ik zou dat om willen draaien:
je mag je studiefinanciering altijd
meenemen naar het buitenland,
tenzij de opleiding waar je naartoe
gaat van een dusdanig kwaliteits-
niveau is, dat je niet kunt spreken
van een met mbo vergelijkbare
opleiding.

Als de Kamer het voorstel van het
kabinet overneemt ± gezien eerdere
debatten vrees ik dat dit ervan zal
komen ± lijkt het mij niet meer dan
redelijk dat het inkomensafhankelijk
terugbetalen, zoals door het kabinet
wordt voorgesteld voor studenten in

het hoger onderwijs, ook voor
mbo'ers gaat gelden. Dan doet zich
de situatie voor dat de prestatiebeurs
voor mbo'ers per 1 september 2005
wordt ingevoerd en dat twee jaar
later het inkomensafhankelijk
terugbetalen wordt ingevoerd. Is het
mogelijk om voor de groep mbo'ers
die de eerst twee jaar te maken krijgt
met een lening het inkomensafhan-
kelijk terugbetalen met terugwer-
kende kracht in te voeren?

Mijn fractie vindt het voorliggende
wetsvoorstel onverstandig. Het kan
minder erg worden. Ik hoop dat de
Kamer mij daarbij steunt.

Mevrouw Joldersma (CDA): Kunt u
uw eerste amendement toelichten? Ik
snap er eigenlijk niets van. Begrijp ik
nu goed dat u mbo-studenten zeven
jaar studiefinanciering wilt geven?
Gaat u straks nu zeggen dat elke
student in het hoger onderwijs ook
zeven jaar studiefinanciering wilt
geven?

De heer Van Dam (PvdA): Ik heb
regelmatig gezegd dat ik vind dat er
een wezenlijk verschil bestaat tussen
het hoger onderwijs en het mbo en
dat de manier waarop wij met
studiefinanciering omgaan bij beide
verschillend zou moeten zijn. Ik vind
het van wezenlijk belang dat mensen
een startkwalificatie behalen
waarmee zij op de arbeidsmarkt een
kansrijke positie krijgen. Als mensen
daar nu vijf jaar over doen, moeten
zij daarvoor niet worden gestraft. Zij
moeten juist worden beloond. Het is
fantastisch dat iemand zijn diploma
haalt, zelfs als hij daar vijf jaar voor
nodig heeft. In het voorliggende
voorstel blijft zo iemand met één jaar
lening zitten. Als de Kamer mijn
amendement overneemt, wordt de
volledige beurs die de student
gedurende de vijf jaar heeft
ontvangen omgezet in een gift.
Mensen hebben dus in principe
zeven jaar recht op studie-
financiering. Als zij binnen de
gestelde termijn van tien jaar hun
diploma halen, hebben zij recht op
kwijtschelding van zeven jaar lening.

Mevrouw Joldersma (CDA): Wat zijn
de financiële consequenties van dit
amendement?

De heer Van Dam (PvdA): Ik heb al
gezegd dat wij tegen de bezuiniging
waren die werd voorgesteld. Wij
hebben dat aangegeven vanaf het
moment dat deze werd voorgesteld.

Voorzitter
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